

CUSTOMER INFORMATION 2016-06-30

Amendments of Mistrade Ranges

Dear trading participants,

The EEX exchange management has evaluated the present mistrade ranges and adjusted them to the current market conditions. The new ranges will be effective from 1 July 2016 onwards.

The mistrade range, set around a reference price, is a fair benchmark for assessing mistrade applications. If the price of a transaction is set outside this range, a significant deviation from the fair market price is given. In case of volatile market situations (Fast Market) we add a premium of 100% to the intended ranges.

Example:

Contract:	F1BY JAN17
Mistrade Range:	0.30 EUR/MWh
Reference Price:	26.15 EUR/MWh
Price Range min:	26.00 EUR/MWh
Price Range max:	26.30 EUR/MWh

In case of a traded price of 26.40 EUR/MWh a significant deviation is given, whereas a traded price of 26.10 EUR/MWh usually will be considered as “within fair market conditions”.

The new mistrade ranges for the regulated market can be found attached to this customer information as well as on our homepage under the following link under “Implementing Regulations”:

<https://www.eex.com/en/trading/rules-and-regulations/regulated-market>

The new mistrade ranges for the Non-MTF Market are published under the following link:

<https://www.eex.com/en/trading/rules-and-regulations/non-mtf-market>



Please do not hesitate to contact us at +49 341 2156 222 if you should have any further questions.

Yours sincerely,



Market Supervision Team

Telephone: +49 341 2156-222

Fax: +49 341 2156-229

E-Mail: trading@eex.com

www.eex.com

KUNDENINFORMATION 2016-06-30

Anpassung der Mistrade-Spannen

Sehr geehrte Handelsteilnehmer,

im Zuge der Überprüfung der aktuellen Mistrade-Spannen durch die Börsengeschäftsführung der EEX wurden Anpassungen an die aktuellen Marktverhältnisse vorgenommen. Die neuen Parameter gelten ab dem 1. Juli 2016.

Die Mistrade-Spanne, welche um einen Referenzpreis angewendet wird, gilt als Bezugspunkt zur Beurteilung gestellter Mistrade-Anträge. Liegt der Preis eines Geschäftes außerhalb dieser Spanne, so stellt dies eine signifikante Abweichung von den aktuellen Marktverhältnissen dar. In besonders volatilen Marktsituationen (Fast Market) werden die Parameter um 100% erweitert.

Beispiel:

Kontrakt:	F1BY JAN17
Mistrade-Spanne:	0,30 EUR/MWh
Referenzpreis:	26,15 EUR/MWh
Preisspanne min:	26,00 EUR/MWh
Preisspanne max:	26,30 EUR/MWh

Wird ein Preis von 26,40 EUR/MWh gehandelt, liegt eine signifikante Abweichung vor, wohingegen ein gehandelter Preis von 26,10 EUR/MWh üblicherweise als „innerhalb der fairen Marktverhältnisse“ betrachtet wird.

Die neuen Mistrade-Spannen des regulierten Marktes finden Sie im Anhang zu dieser Kundeninformation sowie auf unserer Homepage unter folgendem Link, Absatz „Durchführungsbestimmungen“:

<https://www.eex.com/de/handel/verordnungen-und-regelwerke/regulierter-markt>

Die neuen Mistrade-Spannen des Non-MTF Marktes sind unter folgendem Link veröffentlicht:

<https://www.eex.com/de/handel/verordnungen-und-regelwerke/non-mtf-markt>



Für Fragen steht Ihnen die EEX-Marktsteuerung jederzeit gern unter Tel. +49 341 2156 222 zur Verfügung.

Mit freundlichen Grüßen



Market Supervision Team

Telefon: +49 341 2156-222

Fax: +49 341 2156-229

E-Mail: trading@eex.com

www.eex.com